

ANANO GOKIELI

BIOGRAFIE

Die georgische Pianistin Anano Gokieli gab bereits im Alter von zehn Jahren ihr Konzertdebüt mit dem Staatsorchester Tbilissi. Sie studierte bei Prof. Philip Jenkins an der Royal Scottish Academy of Music Glasgow und erhielt für ihre herausragenden Leistungen die Silbermedaille der Worshipful Company of Musicians of London. Die künstlerische Ausbildung und das Konzertexamen absolvierte sie an der Universität der Künste in Berlin bei Prof. Pascal Devoyon. Anschließend erweiterte sie ihre Studien um die Fächer Liedbegleitung bei Prof. Wolfram Rieger und Zeitgenössisches Lied bei Prof. Axel Bauni. Erste Preise erhielt sie beim Internationalen Klavierduowettbewerb in St. Petersburg, beim Beethoven Wettbewerb in London sowie beim Watford Music Festival. Beim Paula-Salomon-Lindberg-Liedwettbewerb 2009 wurde Anano Gokieli mit dem Preis für die „Beste Pianistin“ ausgezeichnet. 2013 gewann sie gemeinsam mit dem Bariton Manuel Walser den 1. Preis und den Publikumspreis beim „Das Lied – International Song Competition“. Sie war Stipendiatin der Paul-Hindemith-Gesellschaft in Berlin und der Ottilie-Selbach-Redslob-Stiftung Berlin. Anano Gokieli konzertierte mit bedeutenden Orchestern, darunter dem Georgischen Staats- und Radio Sinfonie Orchester, den Berliner Symphonikern und dem BBC Scottish Symphony Orchestra. Konzerte führten sie als Solistin und Kammermusikerin nach Großbritannien, Deutschland, Italien, Österreich, Schweden, Island, Dänemark, Griechenland, Argentinien, Peru, Chile, Georgien und in die Schweiz. In jüngster Vergangenheit war sie unter anderem bei der Schubertiade in Hohenems und bei den Mecklenburg-Vorpommern Festspielen zu hören. Seit 2013 ist sie Dozentin an der Universität der Künste Berlin.

www.ananogokieli.com

(english version on the next page)

BIOGRAPHY

Georgian pianist Anano Gokieli debuted at the age of 10 with the National Orchestra Tbilisi. She studied with Prof. Philip Jenkins at the Royal Scottish Academy of Music Glasgow and was granted the silver medal of the Worshipful Company of Musicians of London for her extraordinary musical achievements. She continued her studies at the University of Arts Berlin with Prof. Pascal Devoyon, receiving a diploma in musical arts as well as a postgraduate master's degree. In Berlin, Anano then concentrated on gaining further education and experience in Lied accompaniment and Contemporary Song, studying with Prof. Wolfram Rieger and Prof. Axel Bauni.

She holds a First Prize with the International Piano Duo Competition St. Petersburg, the Beethoven Competition London and the Watford Music Festival. In 2009, Anano Gokieli was named "Best Pianist" at the Paula-Salomon-Lindberg Song Competition. Together with Swiss Baritone Manuel Walser, she received the First Prize and the audience award at the International Song Competition "Das Lied" in 2013.

During her studies, she was granted scholarships from both the Paul-Hindemith Society Berlin and the Otilie-Selbach-Redslob Foundation Berlin.

Up until now, Anano Gokieli performed several concerts in cooperation with famous orchestras such as the Georgian National Symphony Orchestra and the Radio Symphony Orchestra, the Berlin Symphony Orchestra, and the BBC Scottish Symphony Orchestra. Both as soloist as well as a partner in chamber music, she travelled to Great Britain, Germany, Italy, Austria, Sweden, Iceland, Denmark, Greece, Argentina, Peru, Chile, Georgia and Switzerland.

Amongst other engagements, she has recently been part of the Schubertiade in Hohenems as well as the Mecklenburg-Vorpommern Festival in Germany.

As of the beginning of 2013, she has been teaching at the University of Arts Berlin.